



Anvers / le 22 mai 2012 / 6:00 AM CET

Gimv investit dans Prosonix, une société pharmaceutique spécialisée dans les médicaments respiratoires

Gimv - en collaboration avec un syndicat d'investisseurs, y compris Ventech, Gilde Healthcare Partners, Entrepreneurs Fund, Quest for Growth et Solon Ventures - investit 5,7 millions GBP dans la deuxième clôture d'un tour de table de série B de Prosonix (Oxford, Royaume-Uni). Le tour de table total s'élevait à 17,1 millions GBP. Prosonix est une société pharmaceutique spécialisée qui développe un portefeuille de médicaments respiratoires d'inhalation connus et approuvés, utilisant sa propre technologie d'ingénierie des particules. Les fonds du financement seront utilisés pour faire progresser le pipeline émergent de monothérapies et thérapies combinés inhalateurs.

Le développement des médicaments de Prosonix (www.prosonix.co.uk) est basé sur une technologie innovante d'ingénierie des particules ultrasoniques. Sa technologie brevetée permet à Prosonix de développer des particules thérapeutiques inhalables « intelligentes » sans excipients, spécifiquement conçues pour influencer sur le site d'action dans les poumons, de manière optimale, maximisant ainsi les effets cliniques. Ses programmes actuels de développement concernent un médicament générique contre l'asthme (PSX1001) et un médicament pour le traitement de la broncho-pneumopathie chronique obstructive (BPCO) (PSX1002). La société fait également progresser une approche potentiellement révolutionnaire de la thérapie combinée dans le traitement des maladies respiratoires. En plus de son pipeline respiratoire interne, Prosonix a travaillé sur de nombreux partenariats de co-développement avec d'importantes sociétés pharmaceutiques.

David Hipkiss, CEO de Prosonix : « Ces nouveaux fonds vont permettre à Prosonix d'accélérer ses activités visant à atteindre un niveau de performance clé et d'obtenir des données cliniques cruciales pour notre pipeline de thérapies respiratoires sans excipients. Le potentiel de notre nouvelle approche avancée en ingénierie des particules, source de valeur ajoutée et de bénéfices significatifs pour les patients, a été un élément fondamental pour attirer des investisseurs de premier plan dans le but de soutenir notre société. »

Karl Nägler, Partner Venture Capital Gimv, ajoute : « Prosonix se trouve à un moment clé de son développement. Au vu de la performance prouvée de sa plateforme et de son approche d'ingénierie des particules, des opportunités à court terme de produits présents dans son pipeline, de son équipe hautement qualifiée et du groupe puissant et expérimenté d'investisseurs, nous sommes sûrs que Prosonix peut devenir un acteur de premier plan dans le secteur des médicaments respiratoires. À ce titre, je me réjouis de soutenir cette société et de l'aider à réaliser son potentiel. »

Jim Phillips, Président non exécutif de Prosonix : « Nous souhaitons la bienvenue à Gimv et à Karl Nägler chez Prosonix. Ils viennent renforcer la base des investisseurs, et valider les progrès de Prosonix en sa qualité d'entreprise centrée sur les maladies respiratoires. »



Toutes les parties concernées ont décidé de ne divulguer aucune autre information financière sur cette transaction.

Pour plus d'informations, nous vous invitons à lire le communiqué de presse de Prosonix ci-joint.

Pour plus d'informations, vous pouvez contacter :

Frank De Leenheer – Investor Relations & Corporate Communications Manager
T +32 3 290 22 18 – frank.deleenheer@gimv.com

Dr. Karl Nägler – Partner Venture Capital Gimv
T +49 89 44 23 275 10 – karl.naegler@gimv.com

À propos de Gimv

Gimv est l'une des principales sociétés d'investissements d'Europe avec plus de 30 ans d'expérience dans le private equity et le capital risque. Cotée sur NYSE Euronext Bruxelles, elle gère actuellement environ 1,8 milliard d'euros (fonds de tiers inclus). Les 85 entreprises dans le portefeuille de Gimv réalisent ensemble un chiffre d'affaires de plus de 6 milliards d'euros et emploient plus de 28000 personnes.

Grâce à ses équipes locales en Belgique, en France, aux Pays-Bas et en Allemagne, soutenues par son réseau international d'experts, Gimv investit en capital-transmission et en capital-développement dans des entreprises de croissance. De plus, pour les secteurs technologiques, Gimv investit en capital-risque en Software & Internet, Cleantech, Biopharma/Agri et MedTech.

Via des fonds spécialisés comme Gimv-XL, Gimv-Agri+, DG Infra+, DG Infra Yield etc., Gimv peut aborder des activités ou des pays particuliers, éventuellement en collaboration avec des partenaires expérimentés.

Pour plus d'informations www.gimv.com

Prosonix Extends Series B Financing Round to £17.1M

Gimv joins syndicate of experienced life science investors - Karl Nägler joins Board as Non-executive Director

21 May 2012

Prosonix (Oxford, UK), a speciality pharmaceutical company developing a portfolio of inhaled respiratory medicines enabled by its unique particle engineering technology, today announced the second closing of its Series B equity financing round. In extending the financing round to £17.1M, the Company raised an additional £5.7M from new investor Gimv, a leading European technology investor, as well as from the syndicate of investors that participated in the first closing of the round in June 2011. The syndicate includes Ventech (Paris, France), Gilde Healthcare Partners (Utrecht, Netherlands), Entrepreneurs Fund (London, UK), Quest for Growth (Leuven, Belgium) and Solon Ventures (London, UK).

Dr Karl Nägler, a Venture Capital Partner at Gimv will also join the Prosonix board as a Non-executive Director.

The proceeds of the financing will be used to progress the Company's emerging proprietary product pipeline of excipient-free, drug-only inhalable mono- and combination therapies. Prosonix applies its proprietary ultrasonic particle engineering technology to existing drug compounds in low-cost generic devices, utilising where possible the new regulatory guidelines for accelerated approval.

Prosonix' lead products include: PSX1001, a drug-only directly substitutable generic version of fluticasone propionate, a potent inhaled corticosteroid (ICS) monotherapy for asthma in pressurised metered dose inhaler (pMDI); and PSX1002, a drug-only version of glycopyrrolate, a long-acting muscarinic antagonist (LAMA) for chronic obstructive pulmonary disease (COPD) in pMDI.

The Company is also advancing the development of its next-generation combination respiratory medicines, based on its unique Multi-component Particle (MCP™) platform. This novel technology enables Prosonix to combine two or more drug molecules consistently in a pre-determined ratio in each and every particle in the formulation.

Prosonix is currently evaluating MCPs™ incorporating ICS plus long-acting beta-agonist (LABA), LABA/LAMA and triple ICS/LABA/LAMA combinations. Such MCPs™ offer the potential to achieve a true synergistic clinical effect between the active pharmaceutical ingredients at the target site in the lung, optimal therapeutic efficacy and reduced dosing

David Hipkiss, Prosonix' CEO, said:

"These new funds will enable Prosonix to accelerate its activities aimed at attaining key performance and clinical data for our pipeline of excipient-free, drug-only respiratory medicines. The potential of our novel particle engineering approach to deliver significant added value and benefits to patients and payors alike has been fundamental in attracting leading investors to back the Company."

Karl Nägler, Venture Capital Partner at Gimv, said:

“Prosonix is at an important point in its development. Based on the demonstrated performance of its particle engineering platform and approach, the near-term product opportunities in its pipeline, its highly experienced team and a strong and experienced group of investors, we are confident that Prosonix can become a significant player in the area of respiratory medicines. As such, I am looking forward supporting the Company to achieve this potential.”

Jim Phillips, Prosonix’ Non-executive Chairman, said

“We welcome Gimv and Karl Nägler to Prosonix, strengthening the investor base, and providing further validation of Prosonix’ progress as a respiratory disease focused company.”

###

For more information, please contact:

David Hipkiss, CEO
+44 (0)1865 784 250
david.hipkiss@prosonix.co.uk

Mark Swallow, Sita Shah, David Dible
Citigate Dewe Rogerson
+44 (0)207 638 9571
prosonix@citigatedr.co.uk

Notes for Editors

About Prosonix www.prosonix.co.uk

Prosonix is a speciality pharmaceutical company developing a portfolio of inhaled respiratory medicines enabled by its state-of-the-art particle engineering technology.

Its current development programmes include:

- PSX1001, a drug-only directly substitutable generic version of fluticasone propionate, a potent inhaled corticosteroid monotherapy for asthma in metered dose inhaler (pMDI);
- PSX1002, a drug-only version of glycopyrrolate, a long-acting muscarinic antagonist for chronic obstructive pulmonary disease (COPD) in pMDI, and
- PSX2000 MCP™ Series, a potentially revolutionary approach to combination therapy for respiratory diseases using Multi-component Particles™.

Prosonix' drug development is based on a novel ultrasonic particle engineering approach. Its proprietary technology enables Prosonix to develop ‘smart’ excipient-free, drug-only inhalable particles that are specifically designed to optimally target the site of action in the lung, precisely and consistently, delivering maximum clinical effect.

Prosonix has raised more than £20M from experienced life sciences investors including Ventech, Gimv, Gilde Healthcare Partners, Entrepreneurs Fund, Quest for Growth and Solon Ventures.

About Gimv www.gimv.com

Gimv is a European investment company with 30 years' experience in private equity and venture capital. The company is listed on the NYSE Euronext Brussels and currently manages around 1.8 billion EUR (including third party funds). Gimv invests in buyouts and provides growth financing to established companies. Gimv also invests venture capital to companies operating in the Life Sciences, Technology and Cleantech industry. For this Gimv can call upon local teams in Belgium, the Netherlands, France and Germany, as well as an extended international network of experts. Gimv approaches specific activities or certain countries through specialised funds, sometimes in collaboration with experienced partners. Examples of this are Gimv-XL, Gimv-Agri+, DG Infra+ and DG Infra Yield.

Further details about the existing syndicate of investors can be found at www.prosonix.co.uk